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Dnia 19.12.2024r. 

Rada Gminy Masłów 

Protokół XIII 

SESJA RADY GMINY MASŁÓW w dniu 19 grudnia 2024 

Miejsce posiedzenia: Sala Samorządowa urzędu gminy 

Obrady rozpoczęto 19 grudnia 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 20:21 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

 

Obecni: 

1. Sylwia Bakalarz–Borkowska 

2. Mateusz Durlik 

3. Mateusz Fąfara 

4. Wojciech Haba 

5. Teodora Jagiełło 

6. Piotr Kapuściński 

7. Tomasz Ksel 

8. Mirosław Kuzka 

9. Michał Leśkiewicz 

10. Artur Lis 

11. Justyna Łakomiec 

12. Lucjan Pabis 

13. Andrzej Pedrycz 

14. Renata Samiczak 

15. Piotr Zegadło 

  

Lista gości na posiedzeniu 

Justyna Nawrocka -Dusza - Sołtys sołectwa Barcza  

Roman Kołomański - Sołtys sołectwa Ciekoty  

Aniela Cedro - Sołtys sołectwa Dąbrowa  

Adam Stachura - Sołtys sołectwa Dolina Marczakowa  

Małgorzata Kozubek - Sołtys sołectwa Masłów Pierwszy  

Katarzyna Kaczor - Sołtys sołectwa Mąchocice - Scholasteria  

Edward Mazur - Sołtys sołectwa Wola Kopcowa  

Maria Bysiak - Sołtys sołectwa Wiśniówka 
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1. Otwarcie posiedzenia 

Stosownie do art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, Przewodniczący Rady Gminy 

Masłów Piotr Kapuściński przywitał radnych, sołtysów, Wójta Gminy, Zastępcę Wójta, 

pracowników urzędu oraz gości obecnych w sali.  

Przewodniczący Rady odczytał informację o transmisji i otworzył obrady. 

 

2. Stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady poinformował, że w obradach uczestniczy 15 radnych, co jest 

podstawą do podejmowania prawomocnych uchwał. Lista obecności (wygenerowana na 

podstawie systemu informatycznego esesja) stanowi załącznik niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński poinformował, że nie wpłynął 

wniosek o zmianę porządku obrad i przystąpił do głosowania. 

Głosowano w sprawie: Przyjęcie porządku obrad 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, 

Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

 

4. Przyjęcie protokołu Nr XII z poprzedniej sesji 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński poinformował, że nie wpłynęły 

uwagi do treści protokołu.  

Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu Nr XII z poprzedniej sesji 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, 

Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

 

5. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński przedstawił informację nt. pism 

złożonych przez radnych, korespondencji kierowanej do Rady Gminy i korespondencji 

wysłanej przez Przewodniczącego Rady. 
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6. Sprawozdanie Wójta z pracy Wójta i urzędu gminy w okresie między sesjami 

Materiał radni otrzymali w statutowym terminie i stanowi załącznik protokołu. Tomasz Lato 

(Wójt Gminy Masłów) przedstawił istotne sprawy dotyczące funkcjonowania urzędu  

w okresie między sesjami.  

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński zapytał, w związku ze 

spotkaniem ze starostą, czy jest zielone światło i samorząd może przystąpić do 

projektowania, czy potrzebna jest decyzja zarządu w tej kwestii. 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato szczegółowo wyjaśnił sposób realizacji zadań 

współfinansowanych przez gminę na drogach powiatowych. Aby móc przystąpić do 

projektowania należy wcześniej zabezpieczyć środki finanse w obu samorządach  

i podpisać stosowne porozumienie.  

Przewodniczący Rady poinformował, że w drugiej połowie stycznia pozwoli sobie zapytać, 

co dalej w sprawie.  

Brak kolejnych głosów w tym punkcie. 

 

7. Projekt uchwały: 

a) w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy Masłów działki nr 

282 o pow. 0,3000 ha położonej w Woli Kopcowej 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato tytułem wprowadzenia przedstawił do jakich celów 

posłuży zakup działki i z jakiego tytułu gmina postara się pozyskać środki.  

Kierownik referatu Rolnictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Anna 

Kucmin przedstawiła projekt uchwały.  

Nie zgłoszono uwag w tym punkcie.  

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja Ochrony Środowiska, Gospodarki 

Nieruchomościami i Rolnictwa, Komisja ds. Inwestycji 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński dodał, że tematyka była szeroko 

omawiana na komisji. Mieszkańcy proszą jedynie o to, by zadbać o kwestie ewentualnego 

odoru.  

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na odpłatne nabycie na rzecz Gminy Masłów 

działki nr 282 o pow. 0,3000 ha położonej w Woli Kopcowej 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, 

Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

Uchwała nr XIII/95/2024 została podjęta. 
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b) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki przedstawił projekt uchwały.  

Nie zgłoszono uwag w tym punkcie.  

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji, Komisja Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, Komisja Oświaty, Kultury, 

Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały budżetowej Gminy 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, 

Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

Uchwała nr XIII/96/2024 została przyjęta.  

 

c) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 2024 

– 2031 

Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki omówił projekt uchwały.  

Nie zgłoszono uwag w tym punkcie.  

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji, Komisja Ochrony 

Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa, Komisja Oświaty, Kultury, 

Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

Głosowano w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 

2024 – 2031 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, 

Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

Uchwała nr XIII/97/2024 została przyjęta.  

 

d) w sprawie uchwalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego – 2024 

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki. 
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Brak głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji 

Głosowano w sprawie: uchwalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 

roku budżetowego – 2024 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, 

Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

Uchwała nr XIII/98/2024 została podjęta. 

 

e) w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Masłów na lata 2025 – 2031 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato omówił szczegółowo założenia zawarte w projekcie 

uchwały w sprawie budżetu na 2025 rok oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2025 – 2031. Z uwzględnieniem podziału na sołectwa wójt przedstawił zadania przyjęte 

do realizacji z uwzględnieniem szacowanych kwot. 

 

1) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki odczytał uchwałę nr 103/2024 III Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 28 listopada 2024 

roku w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Masłów na lata 2025- 2031. 

 

2) dyskusja nad projektem uchwały 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

Mirosław Kuzka odniósł się do przedstawionych zadań w swoim sołectwie informując, że 

nie weszło nic poza funduszem sołeckim. Radny poinformował, że w złożonym wniosku 

nie składali koncertu życzeń, wobec czego radny zadeklarował, że wstrzyma się od głosu 

w tym punkcie.  

Wójt Gminy odpowiedział, że rozumie państwa radnych i również poprosił o zrozumienie. 

Wójt przypomniał ostatnie inwestycje zrealizowane w sołectwie i wyjaśnił zasady 

opracowania projektu budżetu deklarując, że nie jest to katalog zamknięty. Wnioski 

złożone przez radnych do budżetu dotyczą zadań do zrealizowania na drodze powiatowej 

i wojewódzkiej. Zadania te nie mogą zostać wpisane do budżetu gminy, ponieważ nie ma 

zawartych porozumień z powiatem i województwem, które zarządzają tymi drogami. Wójt 

odniósł się także do pozostałych zadań zgłoszonych przez radnych we wniosku do 

projektu budżetu wyjaśniając powody nieuwzględnienia ich w przedstawionym projekcie.   



 

Strona 6 z 22 
 

Radny Mirosław Kuzka - (Ad Vocem) podziękował za deklaracje, które padły.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów, Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Sylwia 

Bakalarz–Borkowska poinformowała, że chciałaby się wytłumaczyć ze swojego 

głosowania dzisiaj. Radna przedstawiła wnioski złożone do budżetu i argumenty jakimi 

się kieruje wstrzymując się w głosowaniu nad budżetem. Zdaniem radnej, wpisana do 

budżetu droga do świetlicy jest projektowana o 10 lat za późno.  

Wójt Gminy odpowiedział, że jest to jeden z lepszych budżetów dla Dąbrowy.  

Nie mówi się, że będzie budowana ulica Kolonia i ulica Kalinowa (na której właśnie 

powstała sieć kanalizacyjna) tylko na te drogi została podpisana umowa z firmą ALBUD, 

która wchodzi do realizacji inwestycji wraz z przebudową i budową chodnika na Kalinowej. 

Kolejna sprawa, skończona została przebudowa drogi powiatowej, która była wielkim 

problemem. Wójt Gminy zwrócił uwagę także na fakt, że 10 lat temu gmina nie miała 

własności gruntów aby budować drogę do świetlicy. Wójt przypomniał historię tej 

inwestycji. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Masłów Mateusz Fąfara pochwalił projekt budżetu, 

gdyż jego zdaniem, zdaniem samorządowca – jest to dobry budżet dla gminy, ale nie jest 

to dobry budżet dla okręgu, który reprezentuje radny. Dlatego radny poinformował, że 

również wstrzyma się od głosu. Jest to dobry budżet dla gminy, ale nie dla Mąchocic.  

W odpowiedzi Wójt Gminy wyjaśnił, że doświadczony samorządowiec wie jedno. Jest to 

budżet startowy, który pozwala rozpocząć funkcjonowanie na pełnych obrotach już od 1 

stycznia, ale pozwala nam wprowadzać zmiany końcem stycznia czy początkiem lutego. 

Wójt podkreślił, że jest to budżet roztropny, gdyż czekają nas duże inwestycje ze środków 

zewnętrznych, również z Mąchocicach. Główny kręgosłup Mąchocic Kapitulnych to droga 

wojewódzka i dogra powiatowa, na których sami nie zrealizujemy zadań, o których mowa. 

Wójt przypomniał jakie zadania zostały zrealizowane w czasach, kiedy współpracował  

z radnym.  

Wiceprzewodniczący Mateusz Fąfara - (Ad Vocem) odpowiedział, że docenia to co 

zostało zrobione, ale są inwestycje na które mieszkańcy czekają od lat (jak Podklonówka 

i ul. Górna w Mąchocicach). Radny dodał, że ma nadzieję, iż wspólnymi siłami uda się 

wykonać tą inwestycję. 

Wójt Gminy odpowiedział, że będzie przekonywał Starostę jak ważna to jest inwestycja i 

robi to cały czas.  

Radny Mirosław Kuzka - (Ad Vocem) dodał, że 490 tysięcy to projekt również  

z Podklonówką, a jest to już drugi projekt robiony. Więc są pieniądze, które „poszły  

w błoto”.   

Przewodnicząca Komisji do spraw skarg, wniosków i petycji Justyna Łakomiec zabrała 

głos informując, że trzeba być głosem mieszkańców. Radna reprezentuje sołectwo nr 9. 

Od lat w sołectwie nie robi się nic, a mieszkańcy Podklonówki od lat czkają na 

wybudowanie drogi. W tej sprawie 25 listopada wpłynęła skarga kasacyjna do NSA, a jak 
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wiadomo postępowania w sądzie trwają nawet latami. Nie wiadomo jak się to potoczy, ale 

radna uważa, że jakaś decyzja tego sporu między mieszkańcami musi być rozstrzygnięta. 

Radna uważa, że nie ma rzeczy niemożliwych i że w XXI wieku nie da się rozstrzygnąć 

sporu. Radna zaproponowała, że może należy zmienić plan i przesunąć tę drogę, bo 

niedorzeczne jest, by jedna osoba trzymała drogę. Mieszkańcy czekają na drogi 

kilkanaście lat.  

Wójt Gminy odpowiedział, że w Masłowie Pierwszym, którego częścią jest okręg 

Podklonówka realizowane są zadania na ponad 6 mln zł. W kwestii sporu wójt wyjaśnił, 

że nie może decydować za sądy, bo nie ma takich kompetencji. Wójt dodał, że jego wolą 

było rozpoczęcie tych zadań i przedstawił kalkulacje drogi Podklonówka I i Podklonówka 

II wraz ze spływem wód (ponad 30 mln zł). Startując na radną i radnego chyba Państwo 

nie myśleli, że nagle będą pieniądze na wszystkie zadania. Wójt dodał, że również nie 

jest zadowolony z faktu, że tyle to trwa, ale zapewnił że urząd zrobił wszystko by można 

było się starać o dofinansowanie na budowę tej drogi. Bez środków zewnętrznych 

realizacja tak poważnego zadania nie jest możliwa. Wójt podkreślił, że urząd nie ma 

żadnego wpływu na toczące się podstępowanie sądowe.  

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński dodał, że mieszkańcy otrzymali 

informację o umorzeniu postępowania w Starostwie Powiatowym i zapytał czy nie było 

możliwości wstrzymania tego postępowania.  

W odpowiedzi Wójt Gminy wyjaśnił przebieg postępowania i powody umorzenia. Urząd 

nie mógł przedłożyć decyzji, ponieważ postępowanie sądowe się toczy; wszczęcie 

nowego postępowania jest możliwe po zakończeniu procesu sądowego.   

Radna Justyna Łakomiec - (Ad Vocem) wyjaśniła, że startując na radną nie zakładała, że 

zakończy się droga Podklonówka II, ale jej celem jest zakończenie sporu między stronami.   

Wójt Gminy podkreślił, że są sprawy na które urząd ma wpływ i sprawy, które toczą się 

poza urzędem, bo nie jesteśmy stroną tego postępowania.  

Przewodniczący Rady uzupełnił wypowiedź radnej wyjaśniając, że radnej bardziej chodzi 

o to czy są możliwości przeprojektowania by wyjść z tego klinczu.  

Sekretarz Gminy Masłów Zbigniew Zagdański zabrał głos informując, że pomimo iż 

postępowanie związane z projektowaniem tej drogi trochę trwa, to  biorąc pod uwagę czas 

trwania postępowań w sprawie decyzji środowiskowych – to urząd zdał ten egzamin. Aby 

skutecznie wydać decyzję środowiskową należało przewidzieć spływ wód z terenu pasa 

drogowego, aby organy uzgadniające postępowanie nie miały wątpliwości, że spływ wód 

został zaprojektowany naturalnie z przebiegiem. Sekretarz Gminy zwrócił również uwagę, 

że decyzja środowiskowa wydana przez wójta była przedmiotem oceny przez 

Samorządowe Kolegium Odwoławcze i została utrzymana w mocy. Z tego co wiadomo, 

sąd również jej nie podważył, więc dyskusja na temat ugodowego załatwienia sprawy jest 

nie na miejscu. Sprawa została rozstrzygnięta w sposób administracyjny, 

przeprowadziliśmy pełne, skuteczne postępowania i wydaliśmy decyzję. Projektant musiał 
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zaprojektować spływ wód w taki sposób, który wynika z natury rzeczy – woda płynie  

z góry na dół.  

Wójt Gminy dodał, że procedura musi się zakończyć w miarę sprawnie, a radna mówi  

o 20 latach, o których wójt nie ma wiedzy.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy  Mateusz 

Durlik zabrał głos informując, ze we wniosku do budżetu na 2025 rok z Domaszowic nie 

było koncertu życzeń. Było jedno zadanie dotyczące drogi, której nie da się zrealizować, 

ale mieszkańcy deklarują pomoc. Domaszowice to jedyne sołectwo, w którym nie ma 

budynku świetlicy. Natomiast w projekcie budżetu uwzględnione zostały zadania 

zgłoszone w ramach funduszu sołeckiego. Radny zadeklarował, że nie będzie przeciwko, 

bo widzi światełko w tunelu, ale wstrzyma się od głosu licząc, że przyszły rok będzie 

lepszy dla Domaszowic.  

Wójt Gminy odpowiedział, że nie zgadza się ze stwierdzeniem radnego, bo inwestycji  

w Domaszowicach jest sporo. Zostały one odczytane przez wójta podczas omawiania 

projektu uchwały. Jako przykład wójt przytoczył projekt sieci kanalizacyjnej wspomnianej 

przez radnego, wyjaśniając że nie zdecyduje się na budowę sieci ze środków własnych 

wiedząc, że za chwilę ogłoszony zostanie konkurs z KPO, do którego właśnie ten projekt 

będzie zgłoszony i może uzyskać 80% środków dofinansowania zewnętrznego. Dlatego 

dbając o finanse wójt czeka na rozstrzygnięcie konkursu. Wójt wymienił również 

zaprojektowane zadania drogowe, ze wskazaniem kwot (remont ul. Kwiatów Polnych  

i Klonowej, przebudowa ul. Jasnej, wykonanie sieci wodociągowej na ul. Pogodnej i ul. 

Jasnej). Radny uczestniczy w komisjach i wie, że przygotowywany jest wniosek, który  

jeśli uzyska zgodę rady i pozyska środki zewnętrzne – to będzie realizowany. Wójt 

przypomniał również o realizowanej ulicy Ojca Pio, którą wskazali mieszkańcy oraz o 

możliwości realizacja zadania drogowego wspólnie z Gminą Górno. Wójt dodał, że nie 

sztuką jest doprowadzić gminę do 80mln zadłużenia, sztuką jest pozyskiwać środki 

zewnętrzne i realizować zadania. 

Radny  Mateusz Durlik - (Ad Vocem) zgodził się z wójtem, że warto chwilę poczekać na 

pozyskanie środków i realizowanie inwestycji. Radny zaznaczył, że liczy na współpracę  

i zabezpieczenie wkładu własnego na te zadania.  

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Piotr Zegadło zabrał 

głos informując, że cieszył się z takiego budżetu, ale po pesymistycznych wypowiedziach 

radnych ma zawirowanie. Radny pogratulował wójtowi i skarbnikowi za przedstawiony 

projekt budżetu i projekt wieloletniej prognozy, która pokazuje bardzo dobrą kondycję  

gminy. Jesteśmy najmniej zadłużoną gminą w okolicy co daje nam duże możliwości 

rozwoju. Radny podał przykłady inwestycji, które są zamierzone d realizacji i zaznaczył, 

że wiele tych zadań, o których mówili poprzednicy, ze nie są robione – wynika z faktu, że 

nie jest to zadanie gminy. Mamy drogi wojewódzkie i powiatowe, o których tu się dzisiaj 

mówi. Radny przytoczył również zadania realizowane przez Związek Gmin Gór 
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Świętokrzyskich. Radny poinformował, że będzie głosował za przyjęciem tych uchwał  

i dodał, że niezrozumiała jest dla niego matematyka, jaką kierują się niektórzy radni  

i zaapelował, by radni zagłosowali „za” lub „przeciw”.  

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński zwrócił uwagę, że przekonywanie 

radnych jak powinni głosować jest za daleko. 

Radny Piotr Zegadło odpowiedział, że to tak jak mówienie kto jak będzie głosował.  

Przewodniczący Rady dodał, ze jest to suwerenna wypowiedź każdego radnego. 

W odpowiedzi radny Zegadło wyjaśnił, że tak jak jego wypowiedź.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Masłów Michał Leśkiewicz zabrał głos informując, że 

jako reprezentant dwóch sołectw na granicy gminy stwierdził, że w budżecie na 2025 rok 

jest tylko 80 tyś. i nie ma żadnych nowych zadań. Radny poinformował na jakie zadania 

liczy (ośrodek w Wiśniówce i drogi). Niestety szkoda, że na Wiśniówce nie dało się nic 

zrobić, budynek niszczeje. Radny liczy, że będą pozyskiwane środki i przynajmniej ta 

droga i przynajmniej z tym obiektem uda się coś zrobić. 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato poinformował o planowanym chodniku przy starodrożu, 

gdzie oczekujemy na pozwolenie na budowę oraz o planowanym remoncie świetlicy  

i biblioteki. Wójt wyjaśnił przyjęte zasady budowy dróg w miejscach, gdzie nie są 

wydawane pozwolenia na budowę. Wójt wymienił również zadania zrealizowane  

w Wiśniówce w mijającym roku i podkreślił, że z jednej strony słyszy, ze ważne jest 

bezpieczeństwo, a z drugiej strony chcą państwo budować obiekty ze środków własnych, 

które z bezpieczeństwem nie mają nic wspólnego. Budowa obiektu jest dla wójta ważna, 

ale czeka na możliwość pozyskania środków zewnętrznych.  

Wiceprzewodniczący Leśkiewicz - (Ad Vocem) odpowiedział, że liczy, że to jest obietnica. 

Radny rozumie, że obiekt od którego zaczął nie uda się zrealizować w tej kadencji  

i poprosił o zajęcie się drogą i świetlicą.  

Wójt Gminy odpowiedział, ze radny może sobie odsłuchać jaka to była obietnica  

i zaznaczył, że współpraca jest podstawą rozwiązywania problemów. 

Wiceprzewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Wojciech Haba 

zabrał głos informując, że jest radnym drugą kadencję i uważa że jest to najlepszy budżet 

jaki dotychczas podejmował. Radny wymienił zadania, które oczekują na realizację (droga 

w Brzezinkach, plac zabaw w Barczy i rowy w Barczy).  

Wójt Gminy Masłów odniósł się do poszczególnych zadań wymienionych przez radnego.   

Wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

Teodora Jagiełło poinformował, że po raz kolejny uczestniczy w konstruowaniu budżetu 

gminy i uważa ten projekt za bardzo dobry, o czym świadczą wskaźniki i opinia 

Regionalnej Izby Obrachunkowej. Gmina jest gotowa na możliwość pozyskania środków 

z różnych źródeł m.in. z KPO. Radna dodała, że nie zakłada, iż ten budżet nie zostanie 

dzisiaj przyjęty i gorąco namawia niezdecydowanych go głosowania za. Radna 

podkreśliła, że każda inwestycja, która ma możliwość realizacji ze środków zewnętrznych 
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zyska jej aprobatę i wymieniała zadania za którymi głosowała, mimo że nie dotyczyły 

sołectwa, które reprezentuje. Radna zadeklarowała swoją pomoc w lobbowaniu zadań  

z terenu gminy u przedstawicieli powiatu i województwa.  

Wiceprzewodniczący Komisji do spraw skarg, wniosków i petycji Andrzej Pedrycz 

pogratulował takiego projektu budżetu i zadeklarował, że będzie głosował za przyjęciem 

tych uchwał.  

Przewodniczący Komisji do spraw Inwestycji Tomasz Ksel zapytał o podaną kwotę 

340 000 zł na inwestycje drogową w Mąchocicach – Scholasterii (droga 201).   

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że jest to kwota z kosztorysu na zadanie, 

które oczekuje do realizacji i nie jest uwzględnione w budżecie. Wójt przypomniał, czego 

dotyczyła poprzednia wypowiedź.  

Radny Ksel powiedział, że jest to jego szósty budżet i wspólnie z sołtysami co roku 

powiela we wniosku do budżetu inwestycje, na które czekają mieszkańcy. Wniosek ten 

dotyczy w głównej mierze opracowania projektów, by można było starać się o środki 

zewnętrzne. Radny przedstawił swoje oczekiwania (projekt chodnika w Mąchocicach -

Scholasterii) i odniósł się do kwestii zaufania. Radny dodał, ze z jego strony zrozumienie 

tego budżetu jest, gdyż jest to budżet, który finanse zamyka dobrze. Zdaniem radnego 

brakuje zapewnień co do tych zadań, które będą planowane po I kwartale, gdy uwolnią 

się środki budżetowe. Radny dodał, ze że zrozumieniem się wstrzyma przy głosowaniu, 

aby pozwolić wójtowi realizować ten budżet. 

Wójt Gminy odpowiedział, że przy każdej rozmowie ważna jest umiejętność dochodzenia 

do porozumienia. Wójt zwrócił się do radnego podkreślając jak duży wpływ ma on na 

kreowanie świadomości innych radnych na temat wójta i samorządu. Wójt przypomniał  

o dużych zadaniach realizowanych w ostatniej kadencji w sołectwie Mąchocice – 

Scholasteria i Ciekoty (kanalizacja, wodociąg, termomodernizacja szkoły, budowa boiska 

i siłowni, zakup samochodu strażackiego do Ciekot, remont remizy). Czy za to radny 

udzielił absolutorium czy wotum zaufania. Wójt dodał, że nie oczekuje podziękowań  

a jedynie obiektywnej oceny i odniósł się do wniosków złożonych przez radnego.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami  

i Rolnictwa Renata Samiczak przypomniała, że jest sołtysem trzecią kadencję  

i oczekiwała realizacji zadania dotyczącego budowy budynku w świetlicy w Masowie 

Drugim. Budynek powstaje choć były różne problemy aby go zrealizować.  

Radny Tomasz Ksel ponownie zabrał głos informując, że rozmawiamy tylko  

o inwestycjach a trzeba mieć też na uwadze, że koszty na utrzymanie istniejących 

budynków rosną. Dlatego działania inwestycyjne muszą być zharmonizowane.  

Wójt Gminy w odpowiedzi wyjaśnił, że pamięta budżety, w których brakowało środków na 

bieżące utrzymanie. Wójt odniósł się do budowanego obiektu w Masłowie Drugim 

wyjaśniając szczegółowo z czego wynikało odłożenie tego zadania w czasie i wyjaśnił 
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zasady finansowania dzięki możliwości pozyskania środków. Działania urzędu dążą do 

zminimalizowania kosztów utrzymania i są przemyślane.   

Podsumowując dyskusję Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński zapytał 

o budżet Szklanego Domu, który w tym roku wynosi około 2 mln zł. Przewodniczący Rady 

zapytał, czy przedłożony budżet jednostki jest realny i czy wystarczy na 2025 rok.  

Dyrektor Centrum Edukacji i Kultury SZKLANY DOM Wojciech Purtak wyjaśnił, że jest to 

budżet, który zapewnia funkcjonowanie w podstawowych paragrafach i podstawowej 

działalności. W kwestii organizacji imprez typu Biesiada Masłowska czy Dożynki, czyli 

wydarzenia na które nie pozyska się środków zewnętrznych, to jest to budżet 

niewystarczający.  

Wójt Gminy przypomniał jak ważna jest kultura w gminie Masłów, jak jest pielęgnowana 

od lat i jak jest odbierana przez mieszkańców, którzy w dużej kierze angażują się w jej 

rozwój.  

Dyrektor Wojciech Purtak dodał, że zarówno Szklany Dom jak i Dworek Stefana 

Żeromskiego to marka turystyczna gminy. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że to pytanie nie jest zarzutem do działań prowadzonych 

przez jednostkę.  

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Piotr Zegadło zwrócił 

uwagę, ze stanowisko wójta nie jest łatwe. Z jednej strony są głosy, że obiekty generują 

koszty z drugiej strony padają głosy że w tej czy innej miejscowości nie ma budynku 

świetlicy. Dlatego warto się zastanowić jakie działania podjąć by koszty utrzymania 

budynków nie wzrastały. Radny poprosił by po nowym roku ponownie pochylić się nad 

sprawą termomodernizacji tych obiektów z jednoczesną poprawą ich wyglądu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że przekazał projekt budżetu do analizy osobie, 

która się zna na konstruowaniu dokumentu. Jest to dobry budżet pod względem 

finansowym, ale nie rokuje szybkiego wprowadzania nowych inwestycji. Dlatego należy 

zintensyfikować działania dotyczące tempa prac i zmobilizować presją podmioty, które 

realizują dla nas zadania. Przewodniczący Rady przytoczył terminy wynikające  

z przepisów dotyczących tworzenia projektu budżetu i zacytował wypowiedź wójt  

a dotyczącą omawiania wniosków do budżetu i wprowadzania zadań. Przewodniczący 

Rady obawia się, że zadania będą wprowadzone bez omawiania, bo takie sytuacje miały 

miejsce. Przewodniczący ma nadzieję, że samorząd nie będzie zaskakiwał zadaniami bez 

omawiania. 

W odpowiedzi Wójt Gminy Masłów wyjaśnił, że nie ma możliwości wprowadzenia 

inwestycji bez wiedzy Rady, bo prawo jest tak skonstruowane, że zabezpiecza zarówno 

wójta jak i radę. Zadania realizowane w budżecie są konsekwencją działań Państwa  

i poprzedniej Rady.  Jeżeli radni dojdą do wniosku, że coś nie może być wprowadzone do 

budżetu to to wyartykułują. Wójt podkreślił, że to na nim spoczywa obowiązek 
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wprowadzenia zadań do budżetu i odpowiedzialność za ten budżet. Dlatego ważne jest 

pozyskiwanie środków z zewnątrz, co już dziś wielokrotnie padło.  

Przewodniczący Rady dodał, że pierwszy raz w tej kadencji udało się omówić wszystkie 

wnioski ze wszystkich sołectw. Nawiązując do poprzedniej wypowiedzi, Przewodniczący 

dodał, że chciałby dowiadywać się o tematach nie z materiałów na sesję, tylko wcześniej.  

Wójt Gminy odpowiedział, ze przewlekanie prac samorządu o przedłużające się dyskusje, 

podejrzenia, sprawdzania. Oczywiście poddajemy się każdej kontroli i jesteśmy dostępni 

do dyskusji. Ale miejmy świadomość konsekwencji odwlekania działań w czasie  

i poświęconego czasu.  

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński podziękował Wójtowi za 

odczytanie wniosków.  

Mieszkanka wsi Ciekoty poinformowała, że mieszkańcy gminy korzystający z obiektu 

Szklanego Domu nie spodziewają się, że taki obiekt kulturowy, który gromadzi 

mieszkańców, ma szeroką ofertę – nie będzie generował kosztów do budżetu. Ale jest to 

obiekt, który promuje gminę na zewnątrz, bufuje jej prestiż.  

Sołtys sołectwa Barcza Justyna Nawrocka-Dusza dodała, ze dla mieszkańców Barczy 

znów nie ma żadnych zadań. Jest to mała miejscowość, ale ma kilka zadań, które 

należałoby zrealizować.    

Wójt Gminy odpowiedział, że częściowo odpowiedział na te stwierdzenia (projekt na plac 

zabaw jest przygotowany i złożył deklarację dotyczącą rowów).  

Brak kolejnych głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Komisja Budżetu i Finansów, 

Komisja ds. Inwestycji, Komisja Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i 

Rolnictwa, Komisja Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

 

3) głosowanie nad przyjęciem uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Wojciech Haba, Teodora Jagiełło, Artur Lis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr 

Zegadło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Piotr Kapuściński, Tomasz 

Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis 

Uchwała nr XIII/99/2024 została podjęta.  
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f) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Masłów na 2025 rok 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato poinformował, ze szczegółowo projekt był omówiony w 

punkcie poprzednim i poprosił skarbnika o odczytanie opinii.  

1) odczytanie projektu uchwały budżetowej 

Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki odczytał projekt uchwały.  

 

2) odczytanie opinii komisji stałych Rady Gminy 

Przewodniczący poszczególnych Komisji odczytali opinie komisji z dnia 2 grudnia 2024 r.   

Opiniują: Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Komisja Budżetu i Finansów, 

Komisja ds. Inwestycji, Komisja Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami  

i Rolnictwa, Komisja Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy 

 

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Skarbnik Gminy Masłów Robert Szechnicki odczytał uchwałę nr 102/2024 III Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 28 listopada 2024 

roku w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Masłów na 2025 rok. 

 

4) stanowisko Wójta Gminy na temat złożonych wniosków przez Komisje Rady 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato poinformował, że komisje nie złożyły żadnych 

wniosków.  

 

5) dyskusja nad projektem budżetu 

Brak głosów w tym punkcie. 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów poinformował, że dyskusja nad tym projektem 

odbyła się w poprzedni punkcie porządku obrad.  

 

6) głosowanie nad przyjęciem uchwały budżetowej na 2025 rok 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Wojciech Haba, Teodora Jagiełło, Artur Lis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr 

Zegadło 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (9) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Piotr Kapuściński, Tomasz 

Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Justyna Łakomiec, Lucjan Pabis 

Uchwała nr XIII/100/2024 została podjęta.  
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Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato podziękował radzie za przyjęcie tej uchwały,  

w szczególności tym radnym, którzy zagłosowali „za”, bo to oni podjęli tę uchwałę. Wójt 

Gminy dodał, że wsłuchiwał się rzetelnie we wszystkie głosy i wszystko to, co będzie 

możliwe – będzie wprowadzane zgodnie z oczekiwaniem całej 15 radnych. Jeśli będziemy 

ze sobą współpracować to tylko wtedy osiągniemy sukces, bo robimy to dla mieszkańców.   

Przewodnicząca Komisji do spraw skarg, wniosków i petycji Justyna Łakomiec 

poinformowała, że musi opuścić obrady.  

 

g) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na 

terenie Gminy Masłów 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato poinformował, że uchwała ta jest niezbędna jako 

załącznik do budżetu, w celu podpisania umowy na tzw. transport busowy.  

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński 

przedstawił projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Piotr Zegadło zapytał  

o aktualny koszt biletu i czy były prowadzone analizy na temat bezpłatnych przejazdów 

busami, aby ożywić ten rodzaj transportu. 

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że koszt biletu to 5,00 zł i poinformował 

o wynegocjowanych ulgach, nie zmienionych trasach przejazdu przez wszystkie 12 

sołectw oaz możliwości kontroli przewoźnika.  

Sekretarz Gminy Masłów Zbigniew Zagdański przedstawił szczegółowe koszty transportu. 

Wiceprzewodniczący Komisji do spraw skarg, wniosków i petycji Andrzej Pedrycz 

przypomniał rozmowy dotyczące ulg dla emerytów i uczniów, które w przypadku 

młodzieży uwzględniają jedynie bilety miesięczne. Radny poprosił, by przy konstruowaniu 

zasad uwzględnić również ulgi dla młodzieży, która korzysta z biletów jednorazowych.   

Wójt Gminy zadeklarował prowadzenie rozmów tak, aby wynegocjować jak najlepsze 

warunki dla mieszkańców.  

Brak kolejnych głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji 

Przewodniczący Rady poprosił o stwierdzenie quorum i przystąpił do głosowania w tym 

punkcie. 

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w 

zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej na 

terenie Gminy Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Justyna Łakomiec 

Uchwała nr XIII/101/2024 została podjęta. 

 

h) w sprawie zmiany uchwały Nr IX/114/2019 Rady Gminy Masłów z dnia 27 czerwca 

2019r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Masłów, udostępnionych dla operatorów  

i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów 

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński 

przedstawił projekt uchwały.  

Nie zgłoszono uwag w tym punkcie.  

Opiniują: Komisja ds. Inwestycji 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały Nr IX/114/2019 Rady Gminy Masłów z dnia 27 

czerwca 2019r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Masłów, udostępnionych dla operatorów i przewoźników 

oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Justyna Łakomiec 

Uchwała nr XIII/102/2024 została przyjęta.  

 

i) w sprawie zmiany uchwały Nr II/27/2024 Rady Gminy Masłów z dnia 25 maja 2024 

r. w sprawie: przekazania do nieodpłatnego używania odcinka sieci kanalizacji 

sanitarnej Wiśniówka - Starodroże, gm. Masłów 

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński 

przedstawił projekt uchwały.  

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Piotr Zegadło poprosił 

o przypomnienie z jakich środków wybudowano tę kanalizację za ponad 4 mln zł.  
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Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że pieniądze na tę inwestycję zostały 

pozyskane z Rządowego Funduszu Polski Ład i wytłumaczył proces przekazywania 

majątku będącego własnością gminy.  

Radny Zegadło dodał, że chodziło mu o kwotę 4,300,000 zł i zapytał o wysokość wkładu 

własnego. 

Wójt Gminy odpowiedział, że wkład własny wynosił 15%, jako dodatkowe koszty należy 

uznać koszt inspektora nadzoru, jeśli był.  

Radny Zegadło pogratulował pozyskania takiej kwoty na inwestycje.  

Brak kolejnych głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji 

Głosowano w sprawie: zmiany uchwały Nr II/27/2024 Rady Gminy Masłów z dnia 25 

maja 2024 r. w sprawie: przekazania do nieodpłatnego używania odcinka sieci kanalizacji 

sanitarnej Wiśniówka - Starodroże, gm. Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Justyna Łakomiec 

Uchwała nr XIII/103/2024 została przyjęta. 

 

j) w sprawie przekazania do nieodpłatnego używania sieci wodociągowej w działkach 

nr ewid. 67, 81/3, 81/7, 81/44, 81/14 przy ul. Klonowej w miejscowości 

Domaszowice, gmina Masłów 

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński 

przedstawił projekt uchwały.  

Brak głosów w dyskusji. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji 

Głosowano w sprawie: przekazania do nieodpłatnego używania sieci wodociągowej w 

działkach nr ewid. 67, 81/3, 81/7, 81/44, 81/14 przy ul. Klonowej w miejscowości 

Domaszowice, gmina Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Justyna Łakomiec 

Uchwała nr XIII/104/2024 została przyjęta. 

 

k) w sprawie przekazania do nieodpłatnego używania wybudowanego odcinka sieci 

wodociągowej w działkach nr ewid. 683, 676 przy ul. Jeziorkowej w miejscowości 

Wola Kopcowa, gmina Masłów 

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński 

przedstawił projekt uchwały.  

Nie zgłoszono uwag w tym punkcie. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji 

Głosowano w sprawie: przekazania do nieodpłatnego używania wybudowanego 

odcinka sieci wodociągowej w działkach nr ewid. 683, 676 przy ul. Jeziorkowej w 

miejscowości Wola Kopcowa, gmina Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Justyna Łakomiec 

Uchwała nr XIII/105/2024 została podjęta. 

 

l) w sprawie przekazania do nieodpłatnego używania sieci kanalizacji sanitarnej w 

działkach nr ewid. 683, 676 przy ul. Jeziorkowej w miejscowości Wola Kopcowa, 

gmina Masłów 

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński 

przedstawił projekt uchwały.  

Nie zgłoszono uwag w tym punkcie. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji 

Głosowano w sprawie: przekazania do nieodpłatnego używania sieci kanalizacji 

sanitarnej w działkach nr ewid. 683, 676 przy ul. Jeziorkowej w miejscowości Wola 

Kopcowa, gmina Masłów 

Wyniki głosowania 
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ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Justyna Łakomiec 

Uchwała nr XIII/106/2024 została przyjęta. 

 

m) w sprawie przekazania do nieodpłatnego używania odcinka sieci kanalizacji 

sanitarnej wraz z przyłączami - działka ewid. nr 1157/2 ul. Kalinowa w miejscowości 

Dąbrowa, gm. Masłów 

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński 

przedstawił projekt uchwały.  

Nie zgłoszono uwag w tym punkcie. 

Opiniują: Komisja Budżetu i Finansów, Komisja ds. Inwestycji 

Głosowano w sprawie: przekazania do nieodpłatnego używania odcinka sieci kanalizacji 

sanitarnej wraz z przyłączami - działka ewid. nr 1157/2 ul. Kalinowa w miejscowości 

Dąbrowa, gm. Masłów 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Wojciech Haba, Teodora 

Jagiełło, Piotr Kapuściński, Tomasz Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Artur Lis, 

Lucjan Pabis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

NIEOBECNI (1) 

Justyna Łakomiec 

Uchwała nr XIII/107/2024 została podjęta. 

 

8. Informacje i zapytania sołtysów 

Sołtys sołectwa Dolina Marczakowa Adam Stachura podziękował za przegłosowanie 

budżetu i poinformował o opóźnieniach w kursowaniu busów, zdarza się, że bus w ogóle 

nie przyjeżdża. GPS mógłby rozwiązać ten problem. W kontekście cen biletów – rozsądne 

byłyby ulgi dla dzieci szkolnych, które chcąc wcześniej wrócić do domu – wracają busem. 

Sołtys dodał także, że budowa sieci kanalizacyjnej w końcu wsi poprzez połączenie  

z siecią w Zagnańsku byłaby dobrym rozwiązaniem.  
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Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że budowa sieci kanalizacyjnej wiąże się 

z budową przepompowni, sprawa jest procedowana. W kontekście cen biletów Wójt 

ponowił informację i zadeklarował, że podejmie rozmowy z właścicielem firmy.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

Mirosław Kuzka zabrał głos w sprawie ścinki poboczy na drodze wojewódzkiej; z pytaniem 

czy coś wiadomo, bo sprawę zgłaszał na poprzedniej sesji.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że takie rozmowy były prowadzone. Jest 

przełom roku i zadanie zostało zrealizowane. Utrzymanie dróg jako zadanie jest wpisane, 

ale dokładne odcinki będą analizowane. Takie zadanie realizuje się od wiosny, nie zimą.   

Radny Kuzka zapytał również o „rozwalony” rów obok szkoły w Mąchocicach, dokładnie 

chodzi o odcinek od ul. Łysogórskiej w kierunku szkoły.   

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Masłów Mateusz Fąfara dodał, że chodzi o odcinek,  

w okolicy dawnego sklepu.  

Brak kolejnych głosów w tym punkcie. 

 

9. Sprawy różne 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy  Mateusz 

Durlik zapytał o naprawę tłuczniem ulic Kwiatów Polnych – Klonowa, które zgłaszał na 

poprzedniej sesji. Kruszywo tam wysypane nie był zagęszczony i zostało wymyte. Druga 

sprawa dotyczy odpowiedzi na pismo dot. budowy ulicy Kwiatów Polnych w kierunku ulicy 

Pogodnej. Mieszkańcy otrzymali odpowiedź, że zadanie zostanie zgłoszone jako 

propozycja do budżetu. Jak już wiadomo, zadanie się nie pokazało, wobec czego radny 

zapytał czy zostanie dopisane do budżetu na 2025 rok.  

W odpowiedzi Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato wyjaśnił, że proces wprowadzania zadań 

do budżetu i zwrócił uwagę, że trzeba mieć na względzie koszty tych zadań i czy są 

opracowane projekty. Takie decyzje będą zapadały wspólnie na kolejnych sesjach. 

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński odniósł 

się do zadań na bieżące utrzymanie dróg wyjaśnił, że każde zgłoszenie jest poważnie 

traktowane, kruszywo jest dowożone na bieżąco, jednak należy mieć na uwadze, że ten 

sposób naprawy nie jest trwały.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 

Mirosław Kuzka zabrał głos w sprawie ośrodków zdrowia zgłaszając problemy.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że była umowa, że takie problemy należy 

zgłaszać na bieżąco, abyśmy mogli reagować. Zgłoszenia należy kierować albo 

bezpośrednio do Centrum Medycznego Zdrowie lub za pośrednictwem urzędu. Wójt 

dodał, że ma informacje od mieszkańców, że uruchomienie bezpośredniego numeru do 

ośrodków zdrowia znacząco poprawiło kontakt. 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński odpowiedział, że pod warunkiem, 

że ktoś ten telefon odbiera. Przewodniczący poinformował, że 5 grudnia wystosował 
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pismo do CM Zdrowie podnosząc zgłaszane tematy i do dnia dzisiejszego nie ma 

odpowiedzi. 

Wiceprzewodniczący Komisji do spraw skarg, wniosków i petycji Andrzej Pedrycz złożył 

wniosek formalny o zakończenie obrad z uwagi na późną godzinę.  

Głosowano wniosek w sprawie: zamknięcia obrad 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Teodora Jagiełło, Artur Lis, Andrzej Pedrycz, Renata Samiczak, Piotr Zegadło 

PRZECIW (8) 

Sylwia Bakalarz–Borkowska, Mateusz Durlik, Mateusz Fąfara, Piotr Kapuściński, Tomasz 

Ksel, Mirosław Kuzka, Michał Leśkiewicz, Lucjan Pabis 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Wojciech Haba 

NIEOBECNI (1) 

Justyna Łakomiec 

Przewodniczący Rady poinformował, że wniosek został odrzucony.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Pomocy Społecznej i Promocji Gminy  Mateusz 

Durlik zabrał głos odnośnie napraw ulic proponując wrzucenie kruszywa i „przelizanie” 

zagęszczarką na wskazanych wcześniej ulicach i na ulicy Mokrej.  

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński 

odpowiedział, że na ulicy Mokrej gmina ma ograniczone możliwości, gdyż nie ma 

własności drogi, poza wąskim paskiem.  

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Piotr Zegadło zabrał 

głos odnośnie remontowanego ogrodzenia lotniska. Radny przypomniał ustalenia ze 

spotkania dotyczące przeniesienia bramy lotniska, tak aby dostęp do działki gminnej był 

otwarty oraz budowy chodnika przy drodze 745 (od strony Dąbrowy oraz za lotniskiem). 

Spotkanie było optymistyczne, w między czasie odbyły się wybory, część zarządu się 

zmieniała. Radny zapytał czy w związku z tym, że ruszyła wymiana ogrodzenia to jest 

szansa na chodnik.   

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odpowiedział, że rozmowy są prowadzone i wola 

zarządu województwa jest nadal, ale konkrety będą raczej znane w miesiącu styczniu. 

Wiadomo, że należy zacząć od projektu, bo wykorzystanie istniejącego projektu, z racji 

własności gruntu, nie jest możliwe z uwagi na zawarty w nim zakres prac. 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr Kapuściński zabrał głos przedstawiając 

sprawy: 
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− odwodnienia ulicy Granicznej i deklaracji właścicieli gruntów na realizację tego 

zadania – są mieszkańcy, którzy twierdzą, że nie otrzymali wniosków lub otrzymali 

je na grunty, na których wyrazili już wolę, 

− jak już przewodniczący wspomniał, otrzymał odpowiedź na wniosek dotyczący 

termomodernizacji obiektów kultury, więc jest materiał do dyskusji, 

− uruchomiono komisję statutową, komisję rewizyjną. Przewodniczący zapytał, czy 

ulica Diamentowa została już odebrana, bo ażury zaczęły odpadać, 

− kwestia powiększenia Parku Narodowego, jaka jest sytuacja. 

Kierownik referatu Budownictwa i Gospodarki Przestrzennej Dariusz Korczyński 

odpowiedział, że nie ma żadnego zgłoszenia od inwestora czyli od starosty  

o przewidywanym odbiorze nie otrzymaliśmy. 

Przewodniczący Rady dodał, że dokumentacja fotograficzna została przekazana, problem 

wynika prawdopodobnie z podbudowy.  

Wójt Gminy Masłów Tomasz Lato odniósł się szczegółowo do pozostałych kwestii: 

− planowana pompa ciepła w Szklanym Domu, bank energii w tym obiekcie oraz 

założenia przyjęte do realizacji w zakresie termomodernizacji i podstawy 

planowanego zakresu modernizacji budynku CEiK Szklany Dom,   

− spotkania w zakresie zmiany granic Świętokrzyskiego Parku Narodowego odbyły 

się, ale nie było dalszych działań w tym zakresie. W dniu 10 grudnia wpłynęło 

pismo z Ministerstwa Klimatu i Środowiska w sprawie wypowiedzenia się Rady do 

proponowanego wniosku. Wójt poinformował o podjętych działaniach (wysłane 

pisma o uzupełnienie materiałów i wyliczeń subwencji) oraz prośby o udzielenie 

odpowiedzi a pytania dot. m.in. wstępu do lasu. Rada gminy ma 30 dni na 

zaopiniowanie wniosku. Wobec czego uruchomione zostaną konsultacje  

z mieszkańcami w sprawie tego wniosku a podsumowanie konsultacji zostanie 

przekazane do wiadomości publicznej. Na dzień 7 stycznia planowane jest 

zorganizowanie zostanie spotkania w tej sprawie i omówienie materiałów. Jeśli 

rada będzie gotowa do podjęcia działań to wójt chciałby, żeby sesja nadzwyczajna 

w tej sprawie odbyła się w dniu 9 stycznia. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Wójt już wyrobił stanowisko w tej sprawie, czy 

rekomenduje czy nie rekomenduje.  

W odpowiedzi Wójt Gminy wyjaśnił, że jest za wcześnie na rekomendacje bo sprawa jest 

złożona i omówił poszczególne kwestie.  

Przewodniczący Rady dodał, że jest to istotna decyzja i poinformował o rozmowach, jakie 

miały miejsce na komisji. Przewodniczący Rady dodał również, że interweniował  

w ministerstwie w sprawie strefy ekotonowej i odczytał odpowiedź jaką otrzymał  

z ministerstwa. Przewodniczący Rady pytał również, czy na etapie konsultowania 

rozporządzenia, czy te opinie będą dla organu stanowiącego wiążące. Na te pytania 

musimy uzyskać odpowiedź przed podjęciem decyzji. Przewodniczący Rady 
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poinformował również o życzeniach od Prezesa Wodociągów Kieleckch pana Henryka 

Milcarza i złożył życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia.    

Wójt Gminy Masłów poinformował, że w gabinecie znajduje się około 70 kartek od różnych 

przedstawicieli różnych instytucji z życzeniami dla mieszkańców gminy Masłów. Wójt 

zaprosił na Wigilię Gminną w dniu jutrzejszym o godzinie 17:00 w Centrum Edukacji  

i Kultury „Szklany Dom” w Ciekotach. Wójt złożył życzenia świąteczno – noworoczne.  

Przewodniczący Rady Gminy dołączył się od życzeń w imieniu Rady Gminy. 

 

10. Zakończenie obrad 

 W związku z wyczerpaniem tematyki obrad Przewodniczący Rady Gminy Masłów Piotr 

Kapuściński podziękował za udział w XIII sesji Rady Gminy Masłów i o godz. 20:21 

zamknął obrady. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Masłów  

Piotr Kapuściński    

Przygotował: Joanna Synak 


